

# СОДЕРЖАНИЕ

## СТАТЬИ

|   |     |
|---|-----|
| <i>Толстая С. М.</i> Двусоставные антропонимы в праславянском языке.....  | 9   |
| <i>Литвина А. Ф., Успенский Ф. Б.</i> Партимофей Тургенев и его странное имя.....   | 33  |
| <i>Rodríguez-Toro J.-J.</i> Towards the History of Spanish Compound Anthroponyms with<br>the Preposition <i>de</i> (Based on the 16 <sup>th</sup> Century Baptismal Registers of Seville's Parishes)..... | 54  |
| <i>Гусенков П. А.</i> Еще раз о гидронимии «западнобалтийского» типа в средней полосе России .....  | 67  |
| <i>Drešković N., Spahić E.</i> On the Etymology of the Oikonym <i>Vogošća</i> (Sarajevo Canton, Bosnia<br>and Herzegovina).....   | 88  |
| <i>Боброва М. В., Зверева Ю. В.</i> Современная топонимия Верх-Язьвинского сельского<br>поселения Красновишерского района Пермского края.....   | 99  |
| <i>Круглякова Т. А.</i> Модификация городских названий в речевой деятельности ребенка.....  | 121 |
| <i>Дзюба Е. В., Еремина С. А.</i> Миметиконим как факт вторичной самономинации.....   | 139 |
| <i>Фомин А. А.</i> Ономастическая пушкиниана: о поэтонаимах <i>Ларин</i> , <i>Ларина</i> , <i>Ларины</i> в романе<br>«Евгений Онегин» .....   | 156 |
| <i>Дмитриева А. В.</i> Прецедентные имена в российской политической рекламе: презентация<br>ценностных эталонов и культурных символов.....  | 177 |

## ТРИБУНА ОНОМАТОЛОГА

|  |     |
|--|-----|
| <i>Дмитриева Т. Н.</i> Типы ошибок в личных документах граждан Российской Федерации<br>и мигрантов, оформляющих российское гражданство ..... | 196 |
|--|-----|

## СООБЩЕНИЯ

|   |     |
|---|-----|
| <i>Nash J.</i> Official and Unofficial Toponyms on Norfolk Island ..... | 228 |
|---|-----|

## МАТЕРИАЛЫ

|  |     |
|--|-----|
| <i>Кузнецова Р. С., Сенатор С. А.</i> Опыт составления топонимической карты Среднего<br>Поволжья по материалам экспедиции П. С. Палласа 1768–1769 гг. .... | 237 |
|--|-----|

## РЕЦЕНЗИИ

|  |     |
|--|-----|
| <i>Костылев Ю. С.</i> Культурология камня: камни и горы в фольклоре, обряде, топонимии. Рец.<br>на кн.: Камень и горы в народной культуре / Р. А. Агеева. Москва : Мaska, 2019. 250 с. ....  | 260 |
| <i>Кюришунова И. А., Семенова О. В.</i> Проблемы лексикографии современных региональных<br>прозвищ. Рец. на кн.: Материалы для словаря современных прозвищ жителей Пермского<br>края / М. В. Боброва. Санкт-Петербург : Изд-во РХГА, 2020. 195 с. .... | 271 |

## НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

|  |     |
|--|-----|
| Книжная полка ( <i>H. Bichlmeier, A. И. Фалиеев, С. В. Жужгов, С. А. Попов, Л. В. Куркина,<br/>R. Gliwa</i> )..... | 281 |
|--|-----|

## ПАМЯТИ УЧЕНОГО

|  |     |
|--|-----|
| Барбара Чопек-Копчух (1952–2020) ( <i>У. Бияк</i> )..... | 289 |
|--|-----|

# CONTENTS

## ARTICLES

|  |     |
|--|-----|
| <i>Tolstaya, S. M.</i> Two-Part Personal Names in the Proto-Slavic Language .....  | 9   |
| <i>Litvina, A. F., Uspenskij, F. B.</i> Partimofey Turgenev and the Weird Name of His.....   | 33  |
| <i>Rodríguez-Toro, J.-J.</i> Towards the History of Spanish Compound Anthroponyms<br>with the Preposition <i>de</i> (Based on the 16 <sup>th</sup> Century Baptismal Registers of Seville’s Parishes)..... | 54  |
| <i>Gusenkov, P. A.</i> Revisiting the “West-Baltic” Type Hydronymy in Central Russia .....   | 67  |
| <i>Drešković, N., Spahić, E.</i> On the Etymology of the Oikonym <i>Vogošća</i> (Sarajevo Canton, Bosnia<br>and Herzegovina).....  | 88  |
| <i>Bobrova, M. V., Zvereva, Ju. V.</i> Modern Toponymy of the Verkh-Yazva Rural Settlement<br>(Krasnovishersk District, Perm Region).....  | 99  |
| <i>Kruglyakova, T. A.</i> City Place Names and their Modification in Child Speech.....   | 121 |
| <i>Dziuba, E. V., Eremina, S. A.</i> Mimeticonym as a Result of Secondary Self-Naming.....   | 139 |
| <i>Fomin, A. A.</i> Onomastics in Pushkin Studies: The Names <i>Larin</i> , <i>Larina</i> , <i>Lariny</i> in <i>Eugene Onegin</i> ...  | 156 |
| <i>Dmitrieva, A. V.</i> Precedent Names in Russian Political Advertising: Representation of Value-Based<br>Standards and Cultural Symbols.....   | 177 |

## FORUM

|  |     |
|--|-----|
| <i>Dmitrieva, T. N.</i> Types of Spelling Mistakes in Personal Documents of Russian Citizens<br>and Migrants Applying for Russian Citizenship..... | 196 |
|--|-----|

## NOTES

|   |     |
|---|-----|
| <i>Nash, J.</i> Official and Unofficial Toponyms on Norfolk Island..... | 228 |
|---|-----|

## MATERIALS

|   |     |
|---|-----|
| <i>Kuznetsova, R. S., Senator, S. A.</i> Creating a Toponymic Map of the Middle Volga Region Based<br>on the Materials of the P. S. Pallas Expedition of 1768–1769..... | 237 |
|---|-----|

## BOOK REVIEWS

|   |     |
|---|-----|
| <i>Kostylev, Yu. S.</i> Cultural Studies of Stone: Stones and Mountains in Folklore, Rites, and Toponymy.<br>Review of the book: Ageeva, R. A. (2019). <i>Kamen’ i gory v narodnoi kul’ture</i> [Stone and<br>Mountains in Popular Culture]. Moscow: Maska. 250 p. ....   | 260 |
| <i>Kyurshunova, I. A., Semenova, O. V.</i> Problems of the Lexicography of Modern Regional Nicknames.<br>Review of the book: Bobrova, M. V. (2020). <i>Materialy dlja slovaria sovremennykh prozvishch<br/>zhitelei Permskogo kraia</i> [Materials for the Dictionary of Modern Nicknames of the Residents<br>of the Perm Region]. St Petersburg: RHGA. 195 p. .... | 271 |

## ACADEMIC CURRICULUM

|   |     |
|---|-----|
| Bookshelf ( <i>H. Bichlmeier, A. I. Falilayev, S. V. Zhuzhgov, S. A. Popov, L. V. Kurkina, R. Gliwa</i> ) ..... | 281 |
|---|-----|

## IN MEMORIAM

|   |     |
|---|-----|
| Barbara Czopek-Kopciuch (1952–2020) ( <i>U. Bijak</i> ) ..... | 289 |
|---|-----|